
 
Notulen ledenvergadering ChristenUnie afdeling Eemsdelta 
 

22 april 2024 te Loppersum (Vredeskerk) 
 
Aanwezig: Jan Bos, Elfriede Kooi, Ina Schenkel, Vincent Janszen, Gert Drenth, Geert Bijsma, Jan 
van Heerde, Meindert Joostens, Hans Timmerman, Sebastian Sebang, Bram van der Krieke (vz), 
Alida Weisbeek, René Eygelshoven, Mariska Bosch (notulist) 
Gasten: David de Jong, Gerda Blok en Bokko Jan Huitema 
Afgemeld: Gerry Hazekamp, Marika Meijer, Harm Roggema, Margriet Donker, Therese 
Boomgaarden, Gerrit Jan Steenbergen, Wim de Haan 
 

 
1 Opening 
De voorzitter opent de vergadering met het lezen van 1 Kor. 12: 12-30 en het laatste vers van 1 
Kor. 13. Dit gaat om de vele leden van één lichaam. Vervolgens leest de voorzitter een stukje uit 
de beginselverklaring over goed samenwerken. De opening wordt afgesloten met gebed.  
 
2. Vaststelling agenda 
De agenda wordt conform voorstel vastgesteld. De voorzitter merkt op dat punt 6 mogelijk voor de 
pauze wordt behandeld.  
 
3 Jaarverslagen 2023 en notulen 
Het bestuursverslag is meegestuurd met de uitnodiging. Er zijn geen vragen, wel een inhoudelijke 
correctie.   
Mw. Schenkel was fractievoorzitter t/m 31-12-2023. Per 1-1-2024 is dhr. Drenth fractievoorzitter.  
 
Notulen ledenvergadering 1 juni 2023 
Mw. Schenkel heeft 2 correcties n.a.v. punt 5 Mededelingen fractie.  
Het vergadersysteem heet niet BOT, maar BOB.  
De aangekochte borg voor de Oekraïnse vluchtelingen is de Luingaborg.  
Met deze wijzingen worden de notulen vastgesteld.  
 
Exploitatieverslag 2023 
De penningmeester licht het financieel jaarverslag toe. Er waren relatief weinig mutaties in het 
financiële jaar. Dit wordt toegeschreven aan het feit dat 2023 geen verkiezingsjaar was, wat 
normaal gesproken tot meer uitgaven en activiteiten leidt. Er zijn wel kosten gemaakt voor de 
Tweede Kamer verkiezingen.  
 
4 Verslag kascontrole commissie 
Op 8 april heeft de kascontrole plaatsgevonden door dhr. Schenkel en mw. Kooi. 
Mw. Kooi geeft aan dat ze de financiën nauwkeurig hebben bestudeerd en alles in orde hebben 
bevonden. Ze stelt voor om de penningmeester decharge te verlenen. De leden gaan daarmee 
akkoord en verlenen de penningmeester decharge.  
Volgens regelement is mw Kooi aftredend in de kascontrole commissie. De kascontrole zal 
volgend jaar worden uitgevoerd door dhr. Schenkel en dhr. Davids. 
 
5 Mededelingen Bestuur 
Dit is het laatste bestuursverslag van mw. Weisbeek. Ze heeft vanaf 2011 verschillende 
bestuursfuncties in Loppersum en Eemsdelta bekleed. Ze legt haar functie als secretaris neer, 
maar blijft wel algemeen bestuurslid. Ze is inmiddels ook bestuurslid in het provinciaal Unie 



bestuur (PUB). Het bestuur vraagt de leden om mee te denken over een geschikte kandidaat voor 
het secretariaat.  
 
Daarnaast wil de voorzitter ook graag een stapje terug doen en is het bestuur op zoek naar een 
nieuwe voorzitter. De leden wordt gevraagd om mee te denken voor een geschikte voorzitter.  
 
In maart heeft het bestuur een brainstormsessie gehad met de fractie. Daar is gesproken over de 
toekomst van de fractie en het bestuur. Er is nl. ook behoefte aan nieuwe fractieleden en 
fractieondersteuners. Normaliter is fractie-ondersteuning een opstapje naar raadslid, maar in 
Eemsdelta is het de afbouwfase. In 2025 starten de voorbereidingen voor de 
gemeenteraadsverkiezingen 2026 weer.  
Nieuwe bestuurs- en fractieleden hoeven nu nog geen ChristenUnie lid te zijn. Zij kunnen later lid 
worden. 
 
De gemeente Eemsdelta organiseert in het najaar weer een cursus “Politiek Actief”, waar mensen 
die geïnteresseerd zijn in de politiek worden geïnformeerd over wat het werk van de raad inhoudt. 
Deze cursus is partij-onafhankelijk.  
 
Op 6 juni worden de Europese verkiezingen gehouden. Dit zijn spannende verkiezingen voor de 
ChristenUnie. Dit jaar is er voor het eerst geen lijstverbinding met de SGP. Het wordt spannend of 
er voldoende stemmen worden behaald voor een zetel. Daarom een oproep om wel te gaan 
stemmen. Er zal vanuit het bestuur Eemsdelta geen actieve campagne worden gevoerd voor deze 
verkiezingen.  
 
6 Mededelingen Fractie 
De fractievoorzitter geeft een aantal highlights aan van de afgelopen maanden: 
- Beleidsplan begraafplaatsen is vastgesteld met als basis dat de uitstraling en 

onderhoudsniveau voor alle begraafplaatsen op gelijk niveau moet zijn (dec. 2023) 
- Heffingsverordeningen zijn vastgesteld. Daarbij viel op dat de leges voor de 

gehandicaptenparkeerplaats in Eemsdelta extreem hoog zijn in vergelijking met de andere 
gemeenten in de provincie Groningen. De ChristenUnie heeft hierover een motie ingediend, die 
is aangenomen (dec. 2023).  

- Motie “Vreemd” over de situatie in ter Apel. Alle ChristenUnie fracties in de provincie Groningen 
hebben deze motie ingebracht in hun eigen raad. Alle raden hebben deze moties aangenomen. 
(dec. 2023). 

- Lokaal plan van aanpak versterkingen is vastgesteld in januari 2024. Dit is de enige taak van 
de gemeente in het kader van de versterkingen en geeft de prioritering aan voor het NCG. 

- Besluit plan Huis van Cultuur & Bestuur. Dit betreft een theater en gemeentehuis op de locatie 
van het Molenbergplein. Het budget voor de voorbereidingsfase is vastgesteld in februari 2024.  

- Verwerving Damsterkade. Dit heeft veel aandacht gehad van de media. (mrt 2024). 
- Vervanging Tjamsweersterbrug (mrt 2024).  
 
Vragen aan de fractie: 
- Mw. Weisbeek vraagt of er ook reacties van andere gemeenteraden uit het land zijn gekomen 

n.a.v. de motie “Vreemd”. Deze zijn niet bij dhr. Drenth binnen gekomen. Deze motie had met 
name een symbolische functie.  

- Dhr. Bos vraagt of de plannen voor een Huis van Cultuur en Bestuur wel realistisch zijn. Er is 
nu een voorbereidingskrediet van € 2,9 mln beschikbaar gesteld. Dit is voor de 
voorbereidingskosten incl. ontwerp en kosten architect. Het financiële kader voor de uitvoering 
is nog onder geheimhouding en kan derhalve niet worden gedeeld. Aanvullend vraagt dhr. Bos 
waarom het Huis van Cultuur en Bestuur in Delfzijl wordt gebouwd, dit is niet bepaald het 
centrum van de gemeente Eemsdelta. Het college heeft toegezegd dat de dienstverlening 
voor burgers (rijbewijs, paspoort ed) in alle centrumdorpen mogelijk blijft om de afstand 
beperkt te houden.  

- Dhr. Bos vraagt of alle regelingen zijn geharmoniseerd. Voor de meeste regelingen is een 
besluit genomen, maar dat betekent niet dat alle regelingen direct in werking zijn getreden. 
Een aantal regelingen kent een overgangsfase. In de nieuwe regeling zijn de OZB kosten voor 



de categorie “Onbebouwd” in de voormalige gemeente Loppersum behoorlijk gestegen. Nu is 
er nog een overgangsregeling, maar deze is bijna afgelopen.  

 
Werkbezoeken.  
- De fractie heeft afgelopen weekend de zonnedorpen in de regio Zijldijk bezocht. Hier is ook 

aandacht voor de verduurzaming van woningen.  
- Mw. Schenkel is afgelopen zaterdag nog naar de Vlamovenflat geweest inzake de schade die 

door de aardbevingen is veroorzaakt.  
- Op 4 april is de hele raad op bezoek geweest bij projecten in de gemeente in het kader van 

“Voeten in de klei”. Er waren 4 groepen gemaakt, die afzonderlijke projecten hebben bezocht.  
- Wanneer leden een voorstel hebben voor een werkbezoek, dan kunnen deze bij de fractie 

worden ingediend (fractie@eemsdelta.christenunie.nl) 
 

Er zijn vanwege de ereschuld aan Groningen gelden beschikbaar voor de regio. Dit project wordt 
“Nij Begun” genoemd en wordt geleid door Henk Nijboer. Eemsdelta ligt in midden van de 
doelregio, dus er zijn ook gelden voor onze gemeente beschikbaar. Het project is nog in haar 
beginfase 
 
Van de wethouder 
Op 6 september 2023 is wethouder de Jong begonnen aan zijn taak in de gemeente Eemsdelta. 
Hij heeft de volledige portefeuille van dhr. Joostens overgenomen m.u.v. het Groninger 
zorgakkoord in Appingedam (Usmany) en de kustontwikkeling (Mennega).  
 
Hieronder een overzicht van de portefeuille met een aantal aandachtspunten: 
- Onderwijs. Inmiddels heeft de wethouder 16 scholen bezocht. Het is niet gelukt om alle 

scholen te bezoeken. Vanwege de aardbevingsproblematiek is de huisvesting op orde. Er is 
nog een uitdaging voor het praktijkonderwijs aan de Sikkel. Dit moet eigenlijk op de 
scholencampus in Appingedam komen met een nieuwbouwlocatie.  

- Cultuur: alle regelingen zijn geharmoniseerd. De wethouder heeft veel instellingen bezocht. Er 
is nog wel een uitdaging in de huisvesting van de culturele instanties.  

- Zorg & WMO: Er is veel gaande, maar de samenleving moet wel nadenken over de vraag 
“Hoe houden we de zorg betaalbaar?”. Er is een project samen met Lentis over de psychische 
problematiek. De WMO gaat over € 18 mln aan gemeentelijke regelingen. In het kader van 
betaalbaarheid wordt gekeken naar zelfredzaamheid indien mogelijk.  

- Afval: Diftar is ingevoerd en dit heeft tot een aanzienlijke daling van de hoeveelheid afval 
geleid.  

- Duurzaamheid: Er zijn inmiddels 6 aardgasvrije wijken. In Loppersum wordt een warmtenet 
aangelegd. Bij woningen die licht versterkt moeten worden, wordt voor de versterkingsperiode 
2023-2025 ook maatregelen voor duurzaamheid vergoed.  

- Wadden: Dit gaat over de vereniging Waddengemeenten. Daarbij komen o.m. de 
onderwerpen toerisme, verzilting en baggeren aan de orde.  

 
7 Bokko Jan Huitema - gebiedsregisseur 
Dhr. Huitema is gebiedsregisseur van de zuidelijke dorpen van Delfzijl. Hij licht zijn 
werkzaamheden toe. Doel van een gebiedsregisseur om vooral zaken samen te doen.  
 
8 Rondvraag 
Er wordt geen gebruik gemaakt van de rondvraag.  
Dhr. Janszen meldt vanuit de provinciale fractie dat ze in samenwerking met de lokale fractie van 
Het Hogeland hebben gesproken met dorpsbelangen Spijk en vertegenwoordigers van de 
omliggende dorpen over de uitbreiding van RWE.  
 
9 Sluiting 
De voorzitter vraagt de leden om met voorstellen voor een onderwerp of locatie te komen. Dhr. 
Huitema reageert hier op door aan te geven dat het Erfgoed Groot Bronswijk in Wagenborgen een 
mooie vergaderlocatie is.  
De vergadering wordt besloten met een dankgebed door dhr Joostens. 


